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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2025-
05-22-23. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: 
Karin Brostam Berglund, Lars Ramberg (from § 53), Maija-Leena Eloranta (deltog under §45–
54 samt §55 d), Mikaela Sandbacka, Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin, 
Maria Lönnhammar och Maria Dahlberg  

 
Adjungerade: 
Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij 
 
Journalistisk bevakning: 
Jenny Widebeck  
 
Anmält förhinder:  

 
Protokoll: 
Linda Widebeck 

 
§ 45  Mötet öppnas 
Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 
§ 46  Val av justerare 
Camilla Andersson utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Justeringspersonen 
ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa vid 
kommittémötena.  
 
§ 47   Fastställande av dagordning  
Efter några justeringar i ordningsföljden fastställdes dagordningen.  
 
§ 48  Ekonomisk rapport 
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Mötet såg över den senaste resultatrapporten och lade den därefter till handlingarna. 
Kommittén såg även snabbt över den inlämnade prognosen för 2025 samt budget för 2026–
2027.  
 
§ 49  Föregående protokoll 
Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 
§ 50  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
Inga beslut från SKK/AKs verkställande utskott för fastställande. 
 
§ 51  Bordlagda ärenden 

a) 2024 5 § 101 e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (norsk 
buhund) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som norsk buhund. Av ansökan framgår att 
hunden saknar stamtavla och beskrivs av ägaren som en fin, rastypisk och renrasig norsk 
buhund. Hunden har även fått ett domarutlåtande under en utställning arrangerad av Norsk 
Buhund Ringen under sommaren 2024. I ett yttrande från rasklubben skriver klubben att 
norsk buhund har en liten population och att hunden kan tillföra viktigt genetiskt material 
och tillstyrker därmed ansökan. Specialklubben anser sig inte ha tillräckligt med information i 
ärendet för att kunna yttra sig och reserverade sig. SKK/AK diskuterade frågan och noterade 
att det saknas en mer ingående motivering till varför hunden bör registreras och ställde sig 
frågande till hur populationen ser ut i exempelvis Norge.  
SKK/AK har tidigare beslutat att bordlägga ärendet och begära in mer underlag från 
hundägaren. SKK/AK önskade bland annat en utförligare ansökan med tydligare motivering 
till varför hunden är viktig för avelsarbetet i Sverige. Utöver det önskades information om 
hälsostatus hos hunden med hänvisning till att rasklubbens avelsrekommendationer lyfter 
att det är önskvärt med HD-röntgen samt att avelsdjuren är ögonlysta och fria från ärftliga 
ögondefekter. Efterfrågade handlingar hade till dagens möte fortsatt inte inkommit och 
kommittén beslutade att om begärda kompletteringar inte skickats till sekreteraren senast 
den 21 augusti så avslås ärendet och vill hundägaren lyfta ärendet på nytt görs det genom en 
ny ansökan. 
 

b) 2025 1 § 13 e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (american 
foxhound) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som american foxhound. I ansökan beskriver 
hundägaren att hunden importerats från USA med anledning av att rasen har en väldigt liten 
population i Norden och att nytt genetiskt material behövs. Hundägaren beskriver att 
hunden är importerad från en uppfödare av american foxhound som härstammar från så 
kallade walkerlinjer. Vid föregående möte bordlades ärendet med anledning av att den 
nämnda stamtavlan via The Hunter’s Horn inte fanns bifogad. Sekreteraren informerade att 
flertalet påminnelser har skickats till hundägaren men utan svar. Med anledning av att 
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efterfrågade handlingar hade till dagens möte fortsatt inte inkommit beslutade kommittén 
att om begärda kompletteringar inte skickatgs till sekreteraren senast den 21 augusti så 
avslås ärendet och vill hundägaren lyfta ärendet på nytt görs det genom en ny ansökan. 
 

c) 2025 2 § 34 a) Ansökan från Rasklubben för Dansk-svensk gårdshund om 
hälsoprogram (nivå 1) för PLL 

Vid föregående möte förelåg en ansökan från Rasklubben för Dansk-svensk gårdshund 
genom Svenska Gårds- och Vallhundsklubben om att införa hälsoprogram för 
ögonsjukdomen Primär linsluxation (PLL) på nivå 1 (registrering av resultat) för dansk-svensk 
gårdshund.  
 
SKK/AK beslutade då att bordlägga ärendet i väntan på att DNA-gruppen granskat det 
vetenskapliga underlaget avseende den mutation som orsakar PLL. Ansökan hade inför 
dagens möte behandlats av SKKs DNA-grupp och Sofia Malm Persson redogjorde för 
arbetsgruppens bedömning av testernas validitet, baserat på tillgängligt vetenskapligt 
underlag. SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna klubbens ansökan om 
hälsoprogram på nivå 1 (registrering av resultat) avseende DNA-resultat för PLL hos dansk-
svensk gårdshund. PLL kan betraktas ha en autosomal recessiv nedärvning. Klubben 
uppmanas dock att följa upp klinisk status för anlagsbärande hundar, med hänvisning till att 
det inom andra raser förekommit att anlagsbärande individer uppvisat kliniska symptom på 
PLL. Resultaten kan registreras i SKKs databas så snart tekniska rutiner är på plats. En 
förutsättning för registrering av resultat är att SKKs DNA-blankett används, i tillägg till 
laboratoriets remiss.  
 
§ 52  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 
SKK/AK såg över listan över inkomna RAS samt fick en lägesrapport från de utsedda 
granskarna. 
 

b) RAS för fastställande 
Till dagens möte hade 10 RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Rysk-europeisk laika 
• Norsk älghund, svart 
• Cavalier king charles spaniel 
• Cane corso   
• Welsh corgi pembroke   
• Greyhound 
• Grand griffon vendéen 
• Parson russell terrier 
• Erdélyi kopó  



  
SKK/AK nr 3–2025 

2025-05-22-23 
Sida 4/18 

 
 

 
• Amerikansk cocker spaniel 
 

SKK/AK diskuterade samtliga RAS-dokument och beslutade att fastställa RAS-dokumenten 
för rysk-europeisk laika, norsk älghund svart, cavalier king charles spaniel, grand griffon 
vendéen, erdélyi kopó och amerikansk cocker spaniel. RAS-dokumenten för cane corso, 
welsh corgi pembroke och parson russell terrier återremitterades till klubbarna. SKK/AK 
beslutade att om de återremitterade dokumenten hinner justeras innan sommaren kan ett 
per capsulam beslut fattas rörande fastställande.  
 
§ 52 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
 

c) Delrevidering för hundraser som har rekommendationer eller hälsoprogram för 
ögon med anledning av övergången till ECVO 

Mötet förde en diskussion angående hanteringen av uppdatering av RAS-dokument för 
hundraser som har rekommendationer eller hälsoprogram rörande ögon, med anledning av 
övergången till det internationella ögonintyget ECVO. SKK/AK diskuterade olika förslag, där 
ett av dem var att AK hjälper klubbarna med att ta fram en generell text, som 
specialklubbarna enkelt kan använda för att uppdatera befintliga RAS-dokument. Det 
poängterades att det är viktigt att informera klubbarna om att detta behöver göras för 
samtliga RAS-dokument där det finns ögonrekommendationer som inte stämmer överens 
med de nya ögonrekommendationerna.  
 

d) Möte med försäkringsbolag angående att dela statistik med klubbarna 
Anne Bucksch föredrog att det sedan tidigare finns en ambition att samla de större 
försäkringsbolag som tillhandahåller försäkringar för hund, för att informera om våra ras- 
och specialklubbars arbete med RAS berätta om värdet av att försäkringsbolagen delar med 
sig av sin statistik till våra klubbar och höra vad de olika bolagen kan bidra med. SKK/AK 
beslutade att delegera till Anne Bucksch, Helena Skarp, Karin Brostam Berglund samt Linda 
Widebeck att arbeta vidare med frågan.  
 
§ 53  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 
Lars Ramberg föredrog att sedan föregående möte har möte genomförts med de berörda 
ras- och specialklubbarna för att diskutera det kvarstående uppdragen som ingår i CS 
uppdrag till AG-RS gällande kartläggning av rasernas hälsa och genetisk variation. De berörda 
klubbarna fick under hösten i uppdrag att påbörja kartläggningen. Då mycket av klubbarnas 
tid under höst och vinter upptagits av arbete med de exteriöra målbilderna höll AG-RS i 
början av april ett nystartsmöte i arbetet där klubbarna bland annat fick tips om var de kan 
söka information i frågorna. Klubbarna fick i uppdrag att inkomma med en delrapport med 
information om hur arbetet fortskrider senast 1 maj och en slutrapport senast 1 juni samt 
uppmanades att vid behov ta stöd av AG-RS och/eller kansliet med arbetet.  
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Mötet informerades om att det kommer komma en artikel i Hundsport om arbetsgruppen. 
SKK/AK tog även del av minnesanteckningar från arbetsgruppens möten.  
 
§ 53 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  
 
§ 54  Utbildning   

a) Föreläsningar 
SKK/AK hade till dagens möte fått en förfrågan om hjälp med föreläsning från rasklubb. 
Kommittén beslutade enligt nedan. 
 

• Svenska Stabijhounklubben hade inkommit med en uppdaterad ansökan om en 
föreläsning om HD och ED samt dess arvbarhet. Maria Dahlberg uppdrogs att ta 
kontakt med klubben om möjliga datum och upplägg.  
 

a) Webbinarier  
Kommittén diskuterade behovet av att arrangera webbinarium och identifierade relevanta 
och efterfrågade teman. I och med den höga andel förfrågningar om föreläsningar med HD 
som tema beslutade kommittén att uppdra åt Sofia Malm Persson och Karin Brostam 
Berglund att genomföra en digital föreläsning på temat under hösten och uppdrogs att i 
samråd med Anne Bucksch hitta lämpligt datum. Resterande förslag på teman för 
webbinarier tar kommittén med sig till nästa möte, med ambitionen att arrangera fler 
tillfällen under vinterhalvåret.  
 

b) Digitala ras- och specialklubbsträffar 
Mötet informerades om att en träff om det nya ögonlysningsintyget, ECVO, arrangeras den 
27 maj med fokus på gemensamma diskussioner kring vilka konsekvenser de uppdaterade 
reglerna och rekommendationerna för avel kan få för olika raser, gällande såväl ögonhälsa 
som genetisk variation. Det har varit ett stort intresse för träffen med många anmälda 
deltagare. Vidare planerar SKK/AK att under hösten arrangera en träff om att arbeta med 
RAS samt förhoppningsvis ett tillfälle om släktskapsindex.  
 

c) Diplomerad avelsfunktionär 
Den 10–11 maj arrangerades helgkurs för avelsfunktionärer på SKKs kansli vilket resulterade 
i 11 diplomerade avelsfunktionärer. SKKs grundutbildning för avelsfunktionärer i ras- och 
specialklubbar är uppdelad i två delar. Den första delen är distanskursen i hundavel och 
genetik som sedan följs upp med en helgkurs där deltagarna fördjupar sig i olika frågor som 
är viktiga för en avelsfunktionär. När både distans- och helgkurs är genomförda blir 
deltagaren diplomerad avelsfunktionär och tilldelas ett diplom. Kommittén diskuterade även 
möjligheten att arrangera ett till tillfälle under hösten och Anne Bucksch uppdrogs att skicka 
ut datumförslag för att se vilka ledamöter som finns tillgängliga.  
 

d) Diskussionsfrågor med svar från organisationskonferensen  
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Kommittén fick ta del av svaren från diskussionsfrågorna som SKK/AK skickat med till 
organisationskonferensen. Kommittén noterade bland annat att flera grupper lyfte 
möjligheten till att sätta krav på att klubbarna ska ha utbildade avelsfunktionärer samt att 
ras- och specialklubbsstyrelser gärna ska innehålla avelsfunktionärer. Sekreteraren uppdrogs 
att göra en tydlig sammanställning av svaren för att säkerställa att svaren tas med i framtida 
arbete med utbildningar och konferenser.  
 
§ 55  Ärenden 

a) Ansökan om avelsspärr (dvärgschnauzer, vit)  
Inkommen ansökan om att avelsspärra en dvärgschnauzer, vit, på grund av mentalitet. 
SKK/AK har begärt in yttrande från Kommittén för hundars mentalitet, KHM, som har möte 
först efter att SKK/AK sammanträtt. Ärendet får därmed bordläggas i väntan på att KHM haft 
möte och getts möjlighet att lämna in ett yttrande i frågan.  
 

b) Skrivelse från Svenska Taxklubben 
Liselott Ringman anmälde jäv och lämnade mötet.  
Inkommen skrivelse från Svenska Taxklubben med anledning av att korthårsgruppen, som är 
en ideell intresseförening för jagande korthåriga normalstora taxar, har genomfört en 
enkätundersökning för att kartlägga hälsan hos de korthåriga normalstora taxarna. En 
liknande studie gjordes för 30 år sedan och därmed har resultatet från den senaste studien 
jämförts med denna. Sammanställningen av undersökningen omfattar 73 valpkullar och 380 
levande valpar där 17,5% av hanvalparna varit kryptorchida. Svenska Taxklubben önskar nu 
råd från SKK/AK samt ställer sig frågande om det finns indikationer på att det finns liknande 
ökning hos andra hundraser.  
 
SKK/AK diskuterade den inkomna skrivelsen och konstaterade att det saknas information om 
när undersökningarna är genomförda på valparna samt om det har gjorts någon uppföljning 
när valparna blivit äldre. Kommittén konstaterade även att enkäten är ställd till en liten del 
av rasens population samt ställde sig frågande till hur det framställda problemet ställs i 
relation till andra eventuella problem som kan finnas inom rasen. Med anledningen av detta 
ansåg SKK/AK att det finns behov av en djupare analys och uppdrog till Maria Dahlberg att 
föra en dialog med klubben samt stötta i vidare arbete.  
Liselott Ringman anslöt till mötet.  
 

c) Ansökan om erkännande av ny ras på nivå 1 (sort spidz) 
Inkommen ansökan om att erkänna den danska hundrasen sort spidz på nivå 1 (registrering i 
SKKs Annexregister samt deltagande i aktiviteter såsom utställning, prov, tävling och 
beskrivning). Ansökan är inlämnad av en person som är boende i Finland. Av ansökan 
framgår att rasen är godkänd i Danmark och Finland samt att en individ finns boende i 
Sverige. Syftet med ansökan grundar sig i att personen vill kunna tävla med hunden även i 
Sverige.  
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Kommittén diskuterade ansökan och konstaterade att det inte finns någon befintlig 
population i Sverige, utöver den enstaka individen, och kan därmed inte se att det är 
motiverat att erkänna rasen eller stambokföra den inom SKK i dagsläget. SKK/AK beslutade 
därmed att avslå ansökan. Vidare lyftes frågan om det ska vara möjligt för person boende 
utanför Sverige att ansöka om erkännande av ny hundras. I dagsläget står det i riktlinjerna 
att ”ansökan kan göras av privatperson eller av rasklubb”. Efter diskussion beslutade SKK/AK 
att ändra texten till ”Ansökan kan göras av privatperson boende i Sverige alternativt av 
rasklubb med säte i Sverige”.  
 

d) Skrivelse från Svenska Polarhundklubben 
Inkommen skrivelse från Svenska Polarhundklubben avseende hundar av rasen siberian 
husky som blivit avregistrerade i Australien och Nya Zeeland efter att man krävt uppfödaren 
på att genomföra Embark-tester avseende hundarnas rastillhörighet. Svenska 
Polarhundklubben listar ett antal frågeställningar vilka kommittén såg över. SKK/AK 
beklagade hanteringen och konstaterade att arbetssättet i Nya Zeeland skiljer sig markant 
från hur SKK hanterar eventuella avregistreringar. Vidare ansåg dock kommittén att 
frågeställningarna mer riktar sig mot Fédération Cynologique Internationale, FCI, och 
därmed blir svåra för SKK/AK att besvara. Frågeställningarna omfattar bland annat hur en 
FCI-stamtavla i tre generationer inte gäller i samtliga länder som har ett medlemskap i FCI, 
om FCI kan kräva att Australien och Nya Zeeland återregistrerar hundarna etc.   
 
Mötet konstaterade att FCIs definition av en hundras är att dess stamtavla omfattar minst 
tre kompletta generationer av hundar av samma ras, registrerade i en stambok erkänd av 
FCI. SKK har som rutin att en hund som har en godkänd FCI-stamtavla utfärdat av ett annat 
lands kennelklubb godkänns för registrering i SKKs stambok. Rörande Embarks DNA-tester 
avseende rastillhörighet har SKK/AK tidigare uttalat sig om dessa och även fört en dialog 
med Embark. SKK/AK kunde baserat på detta konstatera att trots att DNA-tekniken ger 
möjlighet till mer detaljerad information om en hunds genetiska bakgrund är tolkningen av 
testresultaten inte helt okomplicerad. De genetiska analyser av rastillhörighet som idag 
erbjuds inte kan tillämpas för att säkert avgöra om en hund kan anses uppfylla FCIs krav på 
tre generationer av samma ras, eftersom testresultatet inte med säkerhet kan fastställa i 
vilken eller vilka generationer eventuell parning med annan ras har gjorts. SKK/AK har 
tidigare hanterat ärenden där avregistrering har önskats från rasklubb. I det fallet rörde det 
sig om en hund boende utomlands som var inmönstrad och därmed fått utfärdat en FCI-
stamtavla. Hunden hade sedan använts i Sverige och registrerats utan härstamning, enligt 
gängse rutiner. Rasklubben önskade att DNA-tester skulle genomföras varpå SKK/AK 
konstaterade att det inte fanns någon anledning att göra undantag från gängse rutiner för 
inmönstrade hundar. Att härstamningen och den genetiska bakgrunden för inmönstrade 
individer är ofullständigt känd hör till vanligheterna. Det betonades att i enlighet med SKKs 
avelspolicy ska inte en inmönstrad hund ses avvikande och kommittén beslutade att SKK inte 
ändrar uppgifter i SKK Hunddata om det inte kommer på begäran av ursprungslandet. 
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SKK/AK konstaterade att frågan hur SKK förhåller sig till FCIs definition av en hundras och 
rutiner för en eventuell avregistrering är besvarad. När det gäller hur FCI förhåller sig till 
medlemsländers hantering hänvisar kommittén Svenska Polarhundklubben att vid behov 
kontakta FCI.  
 

e) Ansökan från Svenska Stövarklubben avseende inkorsningsprojekt 
Förelåg en ansökan från Svenska Stövarklubben om att göra en inkorsning mellan en 
schillerstövare och finsk stövare. Valet av ras och individ motiveras genom att man värnar 
om att behålla schillerstövaren som en rävjagande hundras. Dialog har förts med den 
befintliga arbetsgruppen för stövare som SKK/AK har sedan tidigare. Klubben har redan ett 
pågående inkorsningsprojekt för schillerstövare och serbski gonic men beskriver i sin 
ansökan att man haft en del otur i projektet, bland annat genom att en tik man planerat att 
para tyvärr avlidit. Klubben önskar nu genomföra denna parning som en enskild inkorsning, 
men med samma mål som i det befintliga projektet med serbski gonic. SKK/AK beslutade att 
godkänna ansökan under förutsättning att projektplanen för det pågående 
inkorsningsprojektet följs även här.  
 

f) Protokollsutdrag från Uppfödarkommittén  
Förelåg protokollsutdrag från Uppfödarkommittén, UpK, med anledning av ett tidigare 
hanterat ärende där Svenska Stövarklubben ansökt om dispens om att få använda en tik som 
var över 7 år och inte tidigare haft valpar där ansökan avslogs. Centralstyrelsen, CS, har i ett 
tidigare protokollsutdrag till UpK uttryckt att det finns behov av ett utökat samarbete mellan 
UpK och AK avseende arbetet med de raser som kan anses vara särskilt utsatta, genetiskt 
sett, vad gäller tillgången på avelsmaterial. UpK tillskriver därmed AK för att be om en lista 
över vilka raser som kan anses vara aktuella för den typ av förfarande som SKKs 
Centralstyrelse beskrivit. 
 
Kommittén diskuterade frågan och konstaterade att det är en mycket omfattande uppgift att 
ta sig an. SKK/AK såg dock positivt på ett närmre samarbete med UpK där en dialog kan föras 
i enskilda ärenden. Kommittéerna har historiskt arrangerat gemensamma möten för att 
diskutera aktuella ämnen som berör båda kommittéerna. Med anledning av 
besparingsåtgärder har detta inte arrangerats under den pågående verksamhetsperioden. 
Ser situationen annorlunda ut kommande period är det önskvärt att införa gemensamma 
möten igen.  
 

g) Förändringar kring benämning av policyuttalanden 
Vid föregående möte informerades att CS under slutet av 2024 beslutat om en översyn av 
SKKs policydokument. SKK/AK ställde sig positiva till en översyn men noterade att det fanns 
svårigheter i några av de föreslagna ändringarna. Bland annat genom beslutet att 
policyuttalanden alltid ska gå under benämningen riktlinjer. Då policyuttalandena i flera fall 
är en uttolkning av grundreglerna, och därmed tvingande, upplevde SKK/AK att 
benämningen riktlinje blir vilseledande för uppfödarna. Till dagens möte förelåg ett underlag 
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från CS där ett förtydligande avseende de olika begreppen gjorts. I detta anges att en 
riktlinje innebär en beskrivning av hur policy eller grundregel ska tillämpas och är bindande 
för medlemmarna. SKK/AK diskuterade det inkomna underlaget och ansåg att trots att det 
följs av ett förtydligande av begreppet så finns fortfarande risken att otydlighet för 
uppfödarna uppstår. SKK/AK menar att begreppet, som är etablerat, normalt sett inte 
innebär något som är tvingande. En sökning på exempel av hur andra organisationer och 
företag använder begreppet visar t. ex att flertalet kommuner i Sverige beskriver att 
”riktlinjer ska ge konkret stöd för hur arbetsuppgifterna ska utföras och kan betraktas som 
en handbok som ger stöd för hur arbetsuppgifterna ska utföras på en sådan nivå att det 
lämnar utrymme för att själv utforma detaljerna”.  
 
Med detta som bakgrund kvarstår kommitténs upplevelse att det föreligger en stor risk att 
benämningen riktlinje, så som det föreslås tillämpas i detta fall, skapar en otydlighet hos 
organisationens uppfödare och SKK/AK beslutade därmed att föreslå CS att ändra 
benämningen riktlinje till “förtydligande av grundreglerna”.  
 

§ 55 Ärenden g) Förändring kring benämning av policyuttalanden förklarades omedelbart 
justerad.  
 

h) Ansökan om lägre registreringsavgift vid omeriterat föräldradjur  
Förelåg en mejlkonversation med anledning av möjligheten att ansöka om att få ta del av 
den lägre registreringsavgiften för valpkull i fall där den ena eller båda föräldradjuren saknar 
meritering. Kommittén diskuterade hanteringen av sådana ärenden och konstaterade att 
kommittén under 2021 samt 2022 hanterat ansökningar från klubbar om att få dispens om 
lägre registreringsavgift. I samtliga fall har klubbarna nekats dispens med motiveringen att 
registreringsavgiften eller differensen på knappt 200 kr per valp skulle vara ett styrmedel 
för att t. ex bredda avelsbasen i en numerärt liten ras. SKK/AK uppmuntrade även klubbarna 
att informera hundägare om att tex BPH räknas som merit för att registrera kull till den lägre 
avgiften. Petra Waleij informerade även om att det idag, men det nya 
registreringsförfarandet, saknas tekniskt stöd för att i enskilda parningar sänka 
registreringsavgiften.   
 
Med detta som bakgrund beslutade SKK/AK att ta bort möjligheten att ansöka om dispens 
för lägre registreringsavgift vid omeriterat föräldradjur.  
 

i) Inkorsningsprojekt vit herdehund 
Kommittén beslutade under AK 1–2025 att avslå en ansökan om inkorsningsprojekt för vit 
herdehund med anledning av att arbetet bör ske i samråd med ras- och specialklubb. SKKs 
arbetsgrupp för inkorsningsprojekt erbjöd sin stöttning rörande arbetet med genetisk 
variation inom vit herdehund och kommittén beslutade att uppdra till specialklubben att 
boka in ett möte med representanter från ras- och specialklubb, uppfödaren samt SKKs 
arbetsgrupp rörande inkorsningsprojekt. Arbetsgruppen för inkorsningsprojekt har inte tagit 
emot någon inbjudan till möte och beslutade att uppdra specialklubben att senast den 21 
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augusti ha inkommit med en kallelse till möte.  
 

j) SKKs arbete med genetisk variation och avelsfrågor  
SKK/AK diskuterade SKKs arbete med genetisk variation och avelsfrågor med anledning av 
upplevd okunskap hos grupper inom organisationen. Genetisk variation är en förutsättning 
för ett långsiktigt hållbart avelsarbete, med hänsyn till såväl hälsa som funktion. Inom våra 
olika raser har vi under lång tid bedrivit ett framgångsrikt avelsarbete för de egenskaper vi 
önskar. Ett arbete som resulterat i raser specialiserade inom olika områden. Genom riktad 
avel och urval har uppfödare kunnat förfina önskade egenskaper och minska risken för 
sjukdom. Men avelsurval medför ofrånkomligen att individer väljs bort, och att den 
genetiska variationen i våra hundraser minskar över tid. För en långsiktigt hållbar utveckling 
kan det ibland vara nödvändigt eller önskvärt att tillföra genetisk variation utifrån, genom att 
plocka in hundar som är mer obesläktade och har genvarianter som gått förlorade inom 
rasen. Utöver inkorsningsprojekt finns det flera tillvägagångssätt för att, under kontrollerade 
och väl planerade former, öka genetisk variation i en ras såsom dispensregistrering, 
sammanslagning av närbesläktade raser och öppen stambok. Vilket tillvägagångssätt som 
passar bäst beror på rasens situation och förutsättningar.  
 
Kommittén noterade att det inom vissa grupper i organisationen, exempelvis 
exteriördomare, råder en del okunskap om ämnet och en bristande förståelse och acceptans 
för de åtgärder som vidtas, med bland annat inkorsningsprojekt, trots att det är åtgärder 
som är beslutade av SKK centralt. Den okunskap som kommittén noterat kan i vissa fall 
drabba förtroendevalda som arbetar i projekten negativt, till den grad att det äventyrar hela 
projekten, och SKK/AK anser det viktigt att våra ras- och specialklubbar ges stöd i sitt viktiga 
arbete och att förtroendevalda inom vår organisation inte motverkar de beslut som fattats. 
Kommittén poängterade att det därmed föreligger ett stort informationsbehov inom 
organisationen och fick rapporterat att flera artiklar planeras i SKKs medlemstidningar 
framöver vilket noterades som positivt. Dock såg man att det på fler sätt behöver nås ut till 
grupperna där det råder okunskap och diskuterade bland annat möjligheten att anordna 
riktade webbinarium med målet att öka förståelsen för hur SKK arbetar med bland annat 
inkorsningsprojekt.  
 
SKK/AK beslutade att föreslå CS att se över behovet av att arbeta djupare med frågan och 
främja att samtliga grupper inom vår organisation är väl införstådda med och delaktiga i 
SKKs viktiga arbete med ett långsiktigt och hållbart avelsarbete. SKK/AK föreslår vidare att CS 
tillsätter en arbetsgrupp som tillser att SKKs exteriördomare får en fördjupad utbildning i 
arbetet med genetisk variation med avstamp SKKs vision 2030.  
 
§ 55 Ärenden j) SKKs arbete med genetisk variation och avelsfrågor förklarades omedelbart 
justerad.  
 

k) Avelsrätt vid frusen sperma 
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Förelåg ett förslag från UpK om att genomföra en ändring av registreringsreglerna där det 
fastställs vad som gäller för fryst sperma och användandet/nyttjandet, att det inte enbart är 
vem som innehar stråna som avgör utan vem som innehar avelsrätten. SKK/AK bjöd in 
Agneta Lönn, chefsjurist på SKK, som förtydligade att om det finns ett avtal som styrker 
avelsrätten är det okej att använda sperman, detsamma gäller om man äger hanhunden, 
eller ägde den om den avlidit. I juni 2024 lanserades ett avtal avseende försäljning av fryst 
sperma och UpK önskar ett förtydligande av vad som gäller så att det inte är tvetydigt i 
regelverket. I nuvarande regelverk framgår att ”Används djupfryst sperma anses 
hanhundsägare vara den/de personer som äger stråna”. UpK önskar att det ändras till 
”Används djupfryst sperma anses hanhundsägare vara den/de personer som innehar 
avelsrätten, antingen genom avtal eller som ägare av hanhunden”. Agneta Lönn förtydligade 
även att regeländringar inte gäller retroaktivt. 
 
SKK/AK tackade Agneta Lönn för hennes deltagande samt beslutade efter diskussion att 
fastställa det föreslagna beslutet. 
 
§ 56   Hälsoprogram  

a) Ansökan från Svenska Russkaya Tsvetnaya Bolonkaklubben om hälsoprogram (nivå 
1) för prcd-PRA 

SKK/AK avslog under AK-4 2024 en ansökan från Svenska Russkaya Tsvetnaya 
Bolonkaklubben, SRTBK, genom Svenska Dvärghundklubben, SDHK, om att införa 
hälsoprogram för prcd-PRA på nivå 1 (registrering av resultat) för russkaya tsvetnaya 
bolonka. Det förelåg då även ett yttrande från Svenska Dvärghundklubben som biföll 
rasklubbens ansökan. SKK/AKs beslut hänvisades till att det inte ansågs klarlagt att 
konstaterade fall av PRA i rasen orsakats av den mutation som ger prcd-PRA. SKK/AK 
rekommenderade klubben att arbeta med detta på rasklubbsnivå och om det förekommer 
hundar med PRA-diagnos från ögonlysning bör dessa DNA-testas avseende prcd-PRA.  
 
Rasklubben har sedan beslutet fattats fört en dialog med Sveriges lantbruksuniversitet, SLU, 
där man identifierat en individ som drabbats av PRA och som efter sekvensering visat sig 
vara genetiskt affekterad av den mutation som ger prcd-PRA. SKK/AK beslutade efter 
diskussion att godkänna klubbens ansökan om hälsoprogram på nivå 1 (registrering av 
resultat) avseende DNA-resultat för prcd-PRA hos russkaya tsvetnaya bolonka. Resultaten 
kan registreras i SKKs databas så snart tekniska rutiner är på plats. Även för de hundar som 
provtas innan tekniska rutiner är på plats kan SKKs DNA-blankett användas, i tillägg till 
laboratoriets remiss, för att möjliggöra efterregistrering även av dessa resultat.   
 

 
b) Ansökan från Svenska Irländska Setterklubben om hälsoprogram (nivå 1) för rcd4-

PRA 
Det förelåg en ansökan från Svenska Irländska Setterklubben om att införa hälsoprogram på 
nivå 1 (registrering av resultat) för rcd4-PRA för irländsk röd setter. Klubben beskriver att 
med den tillgängliga statistik som finns från nordiska grannländer, främst Norge, så syns en 
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ökande trend av testade individerna som är bärare av den muterade genen. Eftersom 
avelsutbytet är stort mellan länderna så drar klubben slutsatsen att andelen bärare i Sverige 
bör vara ungefär densamma. Det förelåg även statistik vilken visade frekvens och antalet 
testade och anlagsbärande individer i Norge i perioden fr.o.m. 2019 t.o.m. 2025. 
 
SKK/AK diskuterade ansökan och beslutade att godkänna klubbens ansökan om 
hälsoprogram på nivå 1 (registrering av resultat) avseende DNA-resultat för rcd4-PRA hos 
irländsk setter. Resultaten kan registreras i SKKs databas så snart tekniska rutiner är på plats. 
Även för de hundar som provtas innan tekniska rutiner är på plats kan SKKs DNA-blankett 
användas, i tillägg till laboratoriets remiss, för att möjliggöra efterregistrering även av dessa 
resultat.  
 

c) Ansökan från Svenska Stövarklubben avseende förändrade registreringsregler för 
hamiltonstövare 

Det förelåg en ansökan från Svenska Stövarklubben, SvStk, avseende förändrade 
registreringsregler för hamiltonstövare. Hamiltonstövare har i dagsläget ett hälsoprogram på 
populationsnivå för att motverka överanvändning av enskilda avelsdjur vilket i praktiken 
innebär en begränsning av hur många kullar en hanhund inom rasen tillåts få. För 
hamiltonstövare innebär det att en hanhund kan bli far till max 10 valpkullar vilket SvStk nu 
önskar ändra till max 5 valpkullar. Klubben beskriver att när begränsningen först infördes 
hade rasen mellan 800–1200 registreringar per år. I dagsläget ligger det på ungefär 200 
registreringar per år och är därmed en stor skillnad från när begränsningen infördes. SvStk 
anser därmed att en tillämpning av den nya begränsningen förhoppningsvis gör att fler 
hanhundar används i avel.  

 
Vidare ansöker Svenska Stövarklubben om att ta bort HD-index för hamiltonstövaren med 
motiveringen att det finns för få hundar röntgade och att uppfödare upplever det svårt att 
uppfylla ett index på den rekommenderade nivån på 100 eller högre. Klubben beskriver att 
ambitionen fortsatt är att arbeta baserat på rekommendationen att hundar med HD-grad C 
kan användas i avel men då paras med hundar med HD-grad A eller HD-grad B. SKK/AKs 
arbetsgrupp för stövare har tidigare haft möte med specialklubben för att diskutera frågan 
och framförde då att ett borttagande av index innebär att välja bort ett säkrare verktyg, och 
istället basera urvalet direkt på röntgenresultatet, vilket blir mer osäkert än index. Ett förslag 
från arbetsgruppen var att istället för att ta bort HD-index jobba med information gällande 
hur man kan tänka och förhålla sig till att använda index i avelsarbetet. Arbetsgruppen 
informerade även om att det är en rekommendation och inte ett krav att komma upp i ett 
index på 100 eller högre.   
  
SKK/AK diskuterade Svenska Stövarklubbens ansökan och förstår att rasens numerär idag ser 
annorlunda ut än vid införandet av hanhundsbegränsningen och HD-index. SKK/AK beslutade 
att godkänna klubbens ansökan om en förändring av hälsoprogram på populationsnivå med 
en hanhundsbegränsning till max 5 kullar per hane samt att HD-index plockas bort som 
avelsverktyg för hamiltonstövare. Hälsoprogrammet på populationsnivå gäller från och med 
2026-01-01 medan HD-index kan plockas bort omgående.  
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§ 56 Hälsoprogram c) Ansökan från Svenska Stövarklubben avseende förändrade 
registreringsregler för hamiltonstövare förklarades omedelbart justerad. 
 

a) Hälsoprogram för RFG-Scheme 
Det förelåg ett intyg för andningsundersökning genomfört i Polen hos Alphavet Centrum 
Malych Zwierzat vilket kommittén såg över. Anna Björklund samt Lotta Olsson hade inför 
mötet förberett ett underlag med ett förtydligande vad undersökningen innehåller för att en 
jämförelse skulle kunna göras med det befintliga hälsoprogrammet för RFG-Scheme. Anna 
Björklund hade även lämnat ett yttrande att hon rekommenderar att undersökningen 
godkänns för registrering av valpar i Sverige. Det förtydligades att intyget inte kan registreras 
i SKK Hunddata utan bifogas vid tillfället som eventuella valpar ska registreras. SKK/AK 
beslutade efter diskussion att ta ett generellt beslut om att godkänna den polska 
undersökningen för registrering av valpar.  
 
§ 57  Dispensärenden 

a) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (biewer terrier) 
Ansökan om att dispensregistrera en biewer terrier som inte har någon stamtavla. 
Hundägaren beskriver att hunden köptes innan rasen godkändes 2018. Hunden beskrivs som 
rastypisk och det förelåg bilder av hunden samt ett dokument från Spanien som tillhörde 
modern till hunden. Yttrande har inhämtats från den avtalsanslutna klubben Svenska 
Biewerterrierklubben som ansåg det svårt att bedöma hunden utifrån bilderna samt 
dokumentet från Spanien och önskade att en inmönstring samt att hunden DNA-testas.  
 
SKK/AK diskuterade ärendet och konstaterade att klubbarnas ställningstagande är viktiga i 
frågor likt denna. SKK/AK ställde sig frågande till vad för DNA-tester som klubben önskar och 
beslutade med anledning av det att bordlägga ärendet samt tillskriva klubben innan ett 
beslut kan fattas.   
 

b) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (labrador retriever) 
Ansökan om att dispensregistrera en labrador retriever som inte har någon stamtavla. 
Hundägaren beskriver att det för 20 år sedan skedde en tjuvparning mellan labrador 
retriever och irländsk röd setter och att hundarna därmed inte är registrerade. 
Generationerna efter tjuvparningen har enligt ansökan varit med registrerade hundar av 
rasen labrador retriever. Hundägaren beskriver att hen önskar föra släktträdet vidare, 
bredda avelsbasen för gula labradorer i nyansen ”fox red” samt att avla på mentalitet, 
funktion, hälsa och exteriör. Hunden beskrivs som en rastypisk labrador retriever och det 
förelåg såväl bilder av hunden som en kopia av faderns stamtavla.  
 
Yttrande har inhämtats från ras- och specialklubb som genom ett gemensamt underlag 
förordar att dispensansökan avslås. Klubbarna ansåg att det föreligger betydande osäkerhet 
kring hundens härstamning på moderns sida. Vidare anser klubbarna att det i ansökan har 



  
SKK/AK nr 3–2025 

2025-05-22-23 
Sida 14/18 

 
 

 
framförts att hunden skulle kunna bidra till genetisk variation inom rasen men att detta inte 
kan styrkas utifrån det material som lämnats in då det inte redovisats vare sig hälsoresultat 
eller någon objektiv bedömning av hundens egenskaper eller exteriör. Klubbarna noterade 
även att det gällande fadern finns ett kullsyskon registrerat i SKK och att dennes härstamning 
därmed inte kan anses vara unik.  
 
SKK/AK diskuterade såväl ansökan som yttranden och beslutade att avslå ansökan i enlighet 
med yttrandet från ras- och specialklubb.  
 

c) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler (irländsk 
vattenspaniel) 

Ansökan om att genomföra en parning med en ED-belastad irländsk vattenspaniel. Den 
beskrivna kombinationen utgörs av en tik med HD grad B och ED grad 2 samt flertalet förslag 
till lämpliga hanhundar i England. Uppfödaren beskriver att hen vill ha flera alternativ då den 
tilltänkta hanhunden kan ha dålig spermakvalité och då parningen görs i England är det bra 
att ha alternativ. Den primärt tilltänka hanen har HD grad 4/4 (gradering från British 
Veterinary Association, BVA) samt ED grad 0. Vidare beskrivs en möjlig hane som är 
undersökt med HD grad 3/3 (gradering från British Veterinary Association, BVA) samt ED 0. 
Det tredje alternativet som nämns i ansökan är ännu inte undersökt avseende HD och ED.  
 
Yttrande har inhämtats från specialklubben rörande de två hanhundarna där det finns 
röntgenresultat. Specialklubben anser att det i detta fall kan vara befogat att använda tiken i 
avel, då det inte finns någon annan tik i Sverige med vare sig samma far eller samma mor 
och rasen i så väl Sverige som globalt har mycket få individer. Klubben förordar därmed ett 
beviljande av dispensen. SKK/AK beslutade efter diskussion att bevilja ansökan men att 
samtidigt göra ett medskick till ras- och specialklubb att se över en långsiktig lösning för 
rasen för att undvika att hamna i ett läge där en hund med ED 2 blir så pass viktig för 
populationen.  
 

d) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler 
(rottweiler) 

Ansökan om att genomföra en parning där tiken saknar Mentalbeskrivning Hund, MH. 
Ägaren beskriver att anledningen till att tiken saknar MH beror på att det har varit svårt att 
komma med på beskrivningar samt att kommande beskrivning arrangeras i maj då tiken 
redan har löpt. Tiken, som enligt ägaren löper en gång per år, beskrivs vara inköpt från 
Finland för att användas till en egen hane som blir 9 år sommaren 2025. Kombinationen 
beskrivs kunna bidra till genetisk variation, ha högt HD- och ED-index, fria från spondylos och 
LTV samt besitta goda mentala och funktionsmässiga egenskaper.  
Yttrande har inhämtats från såväl ras- som specialklubb där rasklubben förordnad ett avslag. 
Klubbens bedömning är att den aktuella hanen i hög grad avviker från den rasprofil för MH 
som Svenska Rottweilerklubben har fastställt. Det är därmed av särskild vikt att tiken har 
genomfört MH, för att ge möjlighet till en helhetsbedömning av kombinationens mentala 
egenskaper i förhållande till rasprofilen. Det finns inte heller tillgängliga uppgifter om att 
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tikens kullsyskonen är mentalbeskrivna i Finland. Detta innebär att underlaget för att 
bedöma de mentala egenskaperna är mycket begränsat. Klubben noterar dock att hunden 
tillför genetisk variation, vilket är positivt ur ett avelsperspektiv. Specialklubbens yttrande 
stödjer rasklubbens motivering. SKK/AK såg över såväl ansökan som yttranden och beslutade 
att i enlighet med yttrande från ras- och specialklubb avslå ansökan. 
 

e) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler 
(australian kelpie) 

Maria Dahlberg anmälde jäv och lämnade mötet.  
 
Ansökan om att genomföra en parning med en australian kelpie som är DNA-testad genetiskt 
affekterad för cerebellär abiotrofi, CA. CA innebär en nedbrytning av nervceller, framförallt i 
lillhjärnan, vilket leder till en rörelsestörning. Rörelsestörningarna kan innebära skakningar i 
huvudet eller nacke, problem med balans, överdrivna eller ryckiga benrörelser samt 
svårigheter att äta eller dricka. Det finns flera varianter av CA vilka debuterar i olika åldrar, 
allt från 4-8 veckor till mellan 6-8 månaders ålder. Det finns i dagsläget inget validerat DNA-
test för just australian kelpie men för working kelpie. Uppfödaren beskriver att en hel kull 
testades efter att en halvsyster till kullen uppvisade symtom på CA där pappan visade sig 
vara anlagsbärare för CA. Av resultatet framgår att den hund som uppfödaren nu söker 
dispens för är genetisk affekterad av den variant som vanligtvis ger symptom när valpen är 4-
8 veckor. Idag är hunden drygt 2 år och har enligt uppfödaren och ägaren inte uppvisat några 
symptom på CA.    
 
SKK/AK konstaterade att det är en sjukdom som drabbar individen med obehagliga symtom 
samt att testet inte är validerat för rasen. Kommittén noterade även att pappan till hunden 
har en kull född 2021 samt att mamma hade en kull 2021. Kommittén ställde sig därmed 
frågande till om det inte finns genetiskt material att använda i någon av dessa kullar. Efter 
diskussion kunde inte SKK/AK se att det är tillräckligt motiverat att använda hunden i avel 
och beslutade därmed att avslå ansökan.  
 
Maria Dahlberg anslöt till mötet.   

 
f) Dispensansökan från veterinär att utfärda intyg för hjärta 

Det förelåg en ansökan från veterinär om dispens från krav på specialistkompetens i 
hundens och kattens sjukdomar för att utfärda hjärtintyg.  
Veterinär som ansöker om dispens ska ha tillägnat sig kunskaper motsvarande 
specialistkompetens och ska ha gått parallellt med veterinär som innehar 
specialistkompetens. Den sökande ska inte bara känna till bedömningsgrunderna för 
respektive sjukdom/defekt utan även vad intygen står för inom SKK-organisationen och hur 
de ska fyllas i.  
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SKK/AK gick igenom de, till ansökan, bifogade handlingarna och bedömde att veterinären har 
motsvarande kompetens och beslutade att bevilja dispens från krav på specialistkompetens i 
hundens och kattens sjukdomar för att få utfärda SKKs hjärtintyg för cavalier king charles 
spaniel och king charles spaniel.  
 
§ 58  Arbetsgrupper och uppdrag 
SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag. 
 
§ 59  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 
Förelåg ett protokollsutdrag från SKKs föreningskommitté avseende Svenska Barbetklubbens 
ansökan om rasansvar. Mikaela Sandbacka föredrog att hon haft möte med klubben och 
utifrån SKK/AKs framtagna kriterier för rasansvar förordnar att klubbens ges rasansvar. 
SKK/AK beslutade därmed att föreslå till SKKs föreningskommitté att Svenska Barbetklubben 
ges rasansvar med ett medskick om att klubben bör arbeta för att uppdatera sitt RAS-
dokument.  
 
Vidare diskuterade SKK/AK en inkommen lista från FK avseende raser där SKK inte har 
delegerat rasansvaret till en klubb. Kommittén konstaterade att det är Föreningskommittén 
som ansvarar för att bilda eventuella ras- och specialklubbar, och att SKK/AKs ansvar ligger i 
att se över behovet av ett RAS-dokument. Kommittén identifierade därmed ett antal raser 
där avel bedrivs och fördelade ut raserna mellan ledamöterna. SKK/AK beslutade att inför 
kommande möte ska ledamöterna ha inkommit med ett underlag som omfattar information 
om rasen såsom om det bedrivs avel, antalet kullar fördelade på uppfödare, om det är 
strökullar eller kontinuerligt avelsarbete, rasens användningsområde, sjukdomspanorama 
etc. Underlaget skickas till sekreteraren senast den 21 augusti.  
 
§ 60  Konferensbidrag 

a) Bidrag för 2025 
SKK/AK beslutade under AK-5 2024 att konferensbidragen för 2025 ställs in med anledning 
av besparingskrav.    
 
§ 61  Utvecklingsfonden 

a) Svenska Älghundklubben 
Svenska Älghundklubben har inkommit med en ansökan angående identifiering av samband 
och orsaker av älghundarnas ögonproblem. SKK/AK noterade att Svenska Älghundklubben 
tidigare beviljats bidrag för projektet. Under 2023 beviljades 50 000 kr ur fonden för 
finansiering av projekt för att öka antalet ögonlysta jämthundar. Ett antal tillfällen för 
ögonlysning skulle då arrangeras i samband med t. ex hundutställningar för att utröna den 
eventuella omfattningen av problemet. Det noterades att till denna ansökan har det 
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kompletterats med svensk vit älghund. Kommittén har tidigare efterfrågat återrapportering, 
bland annat i samband med beslut från en ansökan inlämnad till AK nr 4-2024. SKK/AK kan 
fortsatt inte se att någon återrapportering har lämnats in och beslutade därmed att avslå 
ansökan med hänvisning till att bidrag redan getts klubben i projektet samt påminde klubben 
om att inkomma med en återrapportering.  
 
§ 62  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 
Karin Berglund Brostam informerade att HD-gruppens arbete fortskrider.  
 

b) Ledamöter 
Maria Dahlberg rapporterade att hon föreläst för Svenska Lapphundklubben.  
 
Camilla Andersson, Maija-Leena Eloranta och Maria Lönnhammar informerade att dom 
deltagit på avelsfunktionärsutbildningen.  
 
Liselott Ringman har föreläst för Tibetanska Terriersällskapet samt ska delta under Elmia 
Game Fair.  
 

c) Adjungerade 
Helena Skarp informerade om genomförd omorganisation på kansliet, genomfört arbete på 
Avdelningen för avel och hälsa samt myndighetskontakter sedan sist. Vid ICEC-dogs möten 
har Helena informerat om SKKs arbete för genetisk variation samt arbetet med att komma 
till rätta med exteriöra överdrifter. Helena informerade även från möte i 
Samverkansgruppen för hundvälfärd samt informerade om att hon hållit föredrag på temat 
“Att förvalta en hundras” på jakthundskonferensen på Östermalma. 
 
Sofia Malm Persson informerade från dialog med Jordbruksverket. Vidare har Sofia deltagit 
under en forskningskonferens och pratat om genetisk variation och SKKs arbete i frågan, t. 
ex om pågående inkorsningsprojekt. Tillsammans med Helena har Sofia deltagit under möte 
med NKU/VK. Vidare rapporterade Sofia från arbetet med nya SKK Hunddata samt att hon 
deltog på Cavaliersällskapets utställning där hundar från inkorsningsprojektet fick delta på 
en inofficiell exteriörbeskrivning. Det beskrevs som ett lyckat arrangemang där ett stort antal 
avkommor beskrevs (20 av 30 avkommor).  
 
Anne Bucksch rapporterade om avelsfunktionärsutbildning samt arbetet med digitala ras- 
och specialklubbsträffar.  
 
Petra Waleij informerade om arbetet med övergången till digitala registreringsbevis.  
 
§ 63  Protokoll och protokollsutdrag 
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• SKKs centralstyrelse, nr 2 2025  

• CS 2-2025 § 44 Strategifrågor a) Policydokument 
• CS 2-2025 § 44 Strategifrågor b) Förslag från SKK/AK 
• CS 2-2025 § § 56 Avelskommittén, AK i) Protokollsutdrag AK § 17 a/2025, 

Utvecklingsfonden, Svenska Drentsche Patrijshondklubben 
• SKKs exteriördomarkommitté, nr 2 2025 
• SKKs föreningskommitté, nr 1 2025 

• FK 1-2025 § 20 Protokollsutdrag från SKKs Centralstyrelse och kommittéer 
• FK VU Beslut gällande Svenska Tibetanska Mastiffklubben 

• SKKs jakthundskommitté, nr 1 2025 
• SKKs prov- och tävlingskommitté, nr 1 2025 
• SKKs uppfödarkommitté, nr 2 2025 
• SKKs utställningskommitté, nr 2 2025 

 
§ 64  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

• Föreningen Genbank för Arktisk Hund 
• Minnesanteckningar från DNA-gruppen den 10 april 
• Minnesanteckningar från möte mellan SKK/AK, ACC och SSRK den 8 april 
• Skrivelse från enskild medlem till SKK/CS med SKK/AK som kopia  
• Minnesanteckningar FCI Breeding Commission 20250222 

 
§ 65   Nästa möte  
Nästa möte planeras den 17 september via Teams. Mötet diskuterade även ett eventuellt 
byte av datum för mötet i november. Sekreteraren uppdrogs att undersöka datumet och 
därefter återkoppla till SKK/AK via mejl.  
 
§ 66  Mötets avslutande 
Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   
 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Camilla Andersson 
Ordförande    Ledamot 
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